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„A Hospodin Bôh riekol...: A 
položím nepriateľstvo medzi tebou 
a medzi ženou, medzi tvojím 
semenom a medzi jej semenom; 
ono ti rozdrtí hlavu a ty mu rozdrtíš 
pätu." (1.M.3.4,5)

V sobotu 24. júna ráno sme sa 
všetci účastníci misijného ťaženia 
zobudili do príjemného slnečného 
dňa obkolesení majestátnymi 
štítmi našich veľhôr -Vysokých 
Tatier.

T o h t o  r o k u  s a  t u  v  
podtatranskej Štrbe konala naša 
Konferencia viery. Ubytovaní sme 
boli v troch ubytovniach. V jednej z 
ubytovní nám majitelia ponúkli 
útulnú miestnosť dekorovanú 
ľudovými prvkami, čo bola pôvodne 
garáž prerobená na spoločenskú 
miestnosť. Doplnili sme si tu miesta 
na sedenie stoličkami i lavičkami a 
fajne odpočinutí, nadýchaní 
čerstvého tatranského vzduchu a, 
najmä, naplnení radosťou a 
zážitkami z predchádzajúceho 
večera, sme sa usadili a s napätím 
očakávali, na akú tému bude 
tentoraz konferencia, ktorá si už 
získala medzi nami značnú 
popularitu. O modlitbe -prezradil 

nám to brat z rady starších 
Tomáš Krajňák, ktorý 
prejavil ozajstnú radosť nad 
tým, že včerajší večer bol 
m e d z n í k o m  v  ž i v o t e  
niekoľkých Popradčanov. 
Vyzval všetkých bratov a 
sestry, aby sa zapojili do 
radostnej oslavy nášho 
Pána a  zaže la l  nám 
príjemný deň. Spomenul aj 
nejaké prekvapenie, ktoré 
nás nemalo minúť a už sa aj 
začali veselo znejúce 
chvály. Po chválach začal 
seminár. Úvodné slová 
pastora Mikuláša Gőczeho  
vyzvali každého, aby stál 
vždy na svojom mieste, vo 
svojej službe, strážil si svoje 
mies to .  Tak  ako i  v  
Jeruzalemskom chráme bol 
kameň na kameni, všetko 
malo svoje miesto a bolo po 
ruke. Aj my máme byť po ruke a stáť 
na svojom mieste. Veď aj Geházi 
bol po ruke Elizeovi a ten zase lial 
vodu na ruky Elijášove.

„Dnes budeme hovoriť o 
modlitbe,"  začína hlavnú tému 
seminára pastor.

Všetko Božie, čo sa narodilo po 

páde človeka do hriechu, všetko sa 
deje modlitbou a zasľúbeniami 
Božími. Teda nie modlitbou 
nejakou svojvoľnou. Keď sa 
pozrieme do 1M.3.15-16, vidíme, 
že prebudenec a kresťan zariaďuje 
všetko na zemi skrze modlitbu.

Nie silou, nie šikovnosťou, nie 
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múdrosťou, nie schopnosťami, ani 
nie kontaktmi, ani nie známosťou, 
ale práve naopak, známosti sa 
vytvárajú modlitbou. V Biblii je 
veľmi veľa  príkladov na to. 
Modlitbou sa zriaďujú veci na zemi 
a nie naopak. To je správne poradie 
vecí a nie naopak. Často sa ľudia 
dostávajú do dvoch extrémov. Buď 
sa vôbec nemodlia a neuvoľňujú tú 
obrovskú Božiu moc, ale sa  unavia 
od lietania hore-dole, naháňajúc 
známosti, alebo odmietajú všetky 
cesty i ľudské, ktoré Boh vytvorí 
ako prirodzený dôsledok modlitby. 
Treba sa v tom zorientovať. Vieme, 
že  Boh (ale i diabol) svoje plány na 
zemi realizuje skrze človeka.

Boh si nájde na zemi ľudí, ale 
my máme začať modlitbou. Máme 
začať hýbať vecami ešte pred 
viditeľným svetom a aj modlitba 
odtiaľ prichádza.

„Verím, že s i  zami luješ 
modlitbu, verím, že ju budeš 
používať a od dnešného dňa na 
vše tko  pô jdeš  mod l i tbou , "  
zdôrazňuje pastor a pokračuje v 
kázni. „A keď pôjdeme na všetko 
modlitbou, budú sa diať úžasné 
veci. A všetko sa zmení v tvojom 
živote a hovorím to s úplnou 
vážnosťou. Ku každej modlitbe je 
potrebné Božie zasľúbenie. 
Zasľúbenie je začiatkom  každej 
modlitby, každá modlitba musí 
vychádzať z Božieho Slova. Ak to 

tak nieje, z toho 
v z n i k á  l e n  
trápenie. Ľudia sa 
totiž často modlia 
z a  k a d e č o ,  
hocakým možným 
s p ô s o b o m ,  z a  
naplnenie svojich 
e g o i s t i c k ý c h  
plánov a potom sú 
len nešťastní, lebo 
s a  s n a ž i a  
vlastnými silami 
priniesť do svojho 
života to, čo nie je 

zasľúbené, čo im nepatrí. Teda 
skôr než sa ideme modliť, 
potrebujeme zasľúbenie zo Slova 
Božieho. Tak to bolo aj so 
spasením. Boh vopred zasľúbil 
semeno  Spasiteľa, ktorý príde a 
rozdrtí diablovi hlavu a prinesie 
spasenie ľuďom. Boh to vyriekol a 
stalo sa. Hallelujah! 
Na zemi je veľmi veľa dobrých, 
žiadúcnych vecí, ale skôr než sa 
ideme modliť, potrebujeme vedieť, 
čo nato hovorí Boh. Ešte predtým, 
než sa s tým, za čo sa ideme 
modliť, začneme 
zaoberať hlbšie  
a  d l h š i e ,  
p o t r e b u j e m e  
urobiť STOP! Čo 
na to  hovor í  
Boh?

Modlitba je 
aktívna činnosť, 
nie pasívna!
„Nemysli si, že 
všetko, čo príde 
do tvojho života, 
j e  o d  B o h a .  
M o d l i t b a  j e  
activity i show. Ty 
sa modlíš v skrytosti a Boh ti 
odpovie zjavne. Takto vzniklo i 
Slovo Božie  zjavením. Ty sa pýtaš 
Pána, čo máš robiť a On ti odpovie 
cez Božie slovo. Ty si svoju 
modlitbu staviaš na to, čo Boh 
sľubuje vo svojom Slove. Nikdy 

pasívne nečakaj, že sa dačo stane.
Prestaň veci zar iaďovať 

ľudskými vecami."
 Ľudské aktivity vždy zlyhajú a keď 
vychádzajú z tela, potom všetko, čo 
vymyslí moje srdce je zlo a 
nepodarí sa. Ak človek svoju 
duchovnú aktivitu založí na 
modlitbe (aj náš Pán Ježiš to tak 
robil), vtedy bude naša radosť 
naplnená  tak hovoril aj Ježiš (Ján 
15.11) a modlitba nás vovedie do 
víťazstva, prinesie ovocie. Všetko 
má mať svoj pôvod, svoj začiatok v 
modlitbe (evanjelizácie, práca, 
podnikanie,... všetko).

Boh tak, ako hľadal Adama v 
nebi: „Kde si?", aj nás často takto 
hľadá!!

„Čo všetko potrebuješ k 
modlitbe? Potrebuješ vedieť, čo na 
to hovorí Boh."

Moje myšlienky nie sú Božie 
myšlienky. (Lebo moje myšlienky 
nie sú vašimi myšlienkami ani moje 
cesty nie sú vašimi cestami, hovorí 
Hospodin. Iz.55.8 )

Božie slovo vykoná všetko, na 
čo ho poslal Pán a my vyjdeme v 

pokoji a v radosti. Modlitbou 
narastieme ako jedľa.

Zjavenie, ktoré príde ako 
odpoveď na modlitbu, prinesie 
slávu Bohu. Našou úlohou je, aby 
tí, ktorým nesieme evanjelium, 
videli slávu Hospodinovu. Je 
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napísané, že  sláva Božia zaplní 
zem.

„Dobré meno je viacej hodno 
ako veľké bohatstvo, a priazeň nad 
striebro a zlato." (Pr.22.1)

Najprv potrebujeme dobré 
meno, my máme to najlepšie 
meno, meno Ježiša  potom bude i 
bohatstvo.

Výsledok modlitby 
je potom:  „Lebo s 
radosťou vyjdete a v 
pokoji doprevadení 
budete. Vrchy a brehy 
budú jasať pred vami, 
a všetky stromy poľa 
budú tlieskať rukami.
 Miesto chrast iny 
narastie jedľa, a miesto 
hlohu narastie myrtus, 
a bude to Hospodinovi 
na slávne meno, na 
večné znamenie, ktoré 
nebude vyhladené." ( 
Iz.55.12-13) 

I Anna, Samuelova 
mama postavila svoju 
modlitbu na Božie 
zasľúbenie.

„Pristupujme tedy 
so smelou dôverou ku 
trónu milosti, aby sme 
dostali milosrdenstvo a 
našli milosť na pomoc 
v pravý čas." (Žid.4.16)

Pomoc na veci 
získame cez modlitbu.

M o d l i t b o u  
pristupujeme k Trónu 
milosti. Na Tróne je 
pomoc, je tam Ten, 
ktorý má moc. Pri 
modlitbe prichádza 
Duch Svätý a pomáha 
n á m  p r i h o v á r a j ú c  s a  
nevysloviteľnými vzdychmi. Keď sa 
modlíš, si pri Tróne. Modlitba 
dostane punc majestátnosti, chuť 
večnosti. Pri modlitbe sa hýbe moc, 
pomoc. 

Prvá vec, ktorú potrebujeme je 
Duch Svätý. (Sk.1.8) Kto má úzke 

spoločenstvo s Duchom Svätým, z 
neho tečie radosť. Ježiš sa modlil 
za cirkev a prosil i za našu radosť. 
(Ján 17.20) Bez Ježiša nič 
nedokážeme. Ježiš dal učeníkom 
zasľúbenie Ducha Svätého. 
Povedal im najprv, že je u vás, 
pretože vtedy bol v Ňom, v Ježišovi 
a keď odídem, povedal, bude vo 

vás. A tak je v nás: pravda, sila, 
moc. A v tej moci sa treba modliť. 
Ježiš sa modlil aj celú noc. Svet ti 
povie, že strácaš čas, keď sa 
modlíš. Ak nemáš čas na modlitbu, 
tak každá tvoja činnosť stroskotá.

P o  m o d l i t b e  a p o š t o l o v  
(Sk.4.31) sa zatriasla zem. I my, ak 

chceme, aby sa veci zatriasli i my 
sa máme modliť. Duch Svätý i 
všetky dobré veci  prišli vždy po 
modlitbe, ktorá čakala, že Boh už 
vystiera svoju ruku. Za čokoľvek, 
čo potrebuješ sa treba modliť.

A tak, ako bolo v seminárnej 
prednáške povedané, ak sa 
začneme skutočne modliť v moci a 

začneme duchovne 
v i d i e ť ,  a k o  n á š  
nebeský Otecko už 
vystiera svoju ruku, 
aby pohol vecami, 
s i t u á c i a m i ,  
okolnosťami  v našom 
živote i v našom okolí, 
tak ešte len vtedy 
začne naoza js tná  
„activity  show" na 
Slovensku. Hallelujah! 
A ako ináč, oslavou 
nášho mocného Boha, 
Otca nebeského v 
svätom mene Ježiš 
sme ukončili tohoročný 
s e m i n á r .   
Prekvapenie, o ktorom 
nám v úvode rozprával 
brat Tomáš, malo 
c h a r a k t e r  o z a j  
gurmánsky, bol to 
spoločný, vynikajúci 
obed  grilované kura a 
z m r z l i n a .  P o  
vychutnaní lahodných 
pokrmov sme si ešte 
urobili menší výlet na 
Štrbské pleso a fyzicky 
možno trocha unavení, 
ale duchovne „nabití" 
nebeskými vitamínmi o 
modlitbe, sme  sa v 
p o d v e č e r n ý c h  

hodinách vrátili do Košíc. A už sme 
sa tešili na budúci rok, na novú 
konferenciu. Hallelujah!
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múdrosťou, nie schopnosťami, ani 
nie kontaktmi, ani nie známosťou, 
ale práve naopak, známosti sa 
vytvárajú modlitbou. V Biblii je 
veľmi veľa  príkladov na to. 
Modlitbou sa zriaďujú veci na zemi 
a nie naopak. To je správne poradie 
vecí a nie naopak. Často sa ľudia 
dostávajú do dvoch extrémov. Buď 
sa vôbec nemodlia a neuvoľňujú tú 
obrovskú Božiu moc, ale sa  unavia 
od lietania hore-dole, naháňajúc 
známosti, alebo odmietajú všetky 
cesty i ľudské, ktoré Boh vytvorí 
ako prirodzený dôsledok modlitby. 
Treba sa v tom zorientovať. Vieme, 
že  Boh (ale i diabol) svoje plány na 
zemi realizuje skrze človeka.

Boh si nájde na zemi ľudí, ale 
my máme začať modlitbou. Máme 
začať hýbať vecami ešte pred 
viditeľným svetom a aj modlitba 
odtiaľ prichádza.

„Verím, že s i  zami luješ 
modlitbu, verím, že ju budeš 
používať a od dnešného dňa na 
vše tko  pô jdeš  mod l i tbou , "  
zdôrazňuje pastor a pokračuje v 
kázni. „A keď pôjdeme na všetko 
modlitbou, budú sa diať úžasné 
veci. A všetko sa zmení v tvojom 
živote a hovorím to s úplnou 
vážnosťou. Ku každej modlitbe je 
potrebné Božie zasľúbenie. 
Zasľúbenie je začiatkom  každej 
modlitby, každá modlitba musí 
vychádzať z Božieho Slova. Ak to 

tak nieje, z toho 
v z n i k á  l e n  
trápenie. Ľudia sa 
totiž často modlia 
z a  k a d e č o ,  
hocakým možným 
s p ô s o b o m ,  z a  
naplnenie svojich 
e g o i s t i c k ý c h  
plánov a potom sú 
len nešťastní, lebo 
s a  s n a ž i a  
vlastnými silami 
priniesť do svojho 
života to, čo nie je 

zasľúbené, čo im nepatrí. Teda 
skôr než sa ideme modliť, 
potrebujeme zasľúbenie zo Slova 
Božieho. Tak to bolo aj so 
spasením. Boh vopred zasľúbil 
semeno  Spasiteľa, ktorý príde a 
rozdrtí diablovi hlavu a prinesie 
spasenie ľuďom. Boh to vyriekol a 
stalo sa. Hallelujah! 
Na zemi je veľmi veľa dobrých, 
žiadúcnych vecí, ale skôr než sa 
ideme modliť, potrebujeme vedieť, 
čo nato hovorí Boh. Ešte predtým, 
než sa s tým, za čo sa ideme 
modliť, začneme 
zaoberať hlbšie  
a  d l h š i e ,  
p o t r e b u j e m e  
urobiť STOP! Čo 
na to  hovor í  
Boh?

Modlitba je 
aktívna činnosť, 
nie pasívna!
„Nemysli si, že 
všetko, čo príde 
do tvojho života, 
j e  o d  B o h a .  
M o d l i t b a  j e  
activity i show. Ty 
sa modlíš v skrytosti a Boh ti 
odpovie zjavne. Takto vzniklo i 
Slovo Božie  zjavením. Ty sa pýtaš 
Pána, čo máš robiť a On ti odpovie 
cez Božie slovo. Ty si svoju 
modlitbu staviaš na to, čo Boh 
sľubuje vo svojom Slove. Nikdy 

pasívne nečakaj, že sa dačo stane.
Prestaň veci zar iaďovať 

ľudskými vecami."
 Ľudské aktivity vždy zlyhajú a keď 
vychádzajú z tela, potom všetko, čo 
vymyslí moje srdce je zlo a 
nepodarí sa. Ak človek svoju 
duchovnú aktivitu založí na 
modlitbe (aj náš Pán Ježiš to tak 
robil), vtedy bude naša radosť 
naplnená  tak hovoril aj Ježiš (Ján 
15.11) a modlitba nás vovedie do 
víťazstva, prinesie ovocie. Všetko 
má mať svoj pôvod, svoj začiatok v 
modlitbe (evanjelizácie, práca, 
podnikanie,... všetko).

Boh tak, ako hľadal Adama v 
nebi: „Kde si?", aj nás často takto 
hľadá!!

„Čo všetko potrebuješ k 
modlitbe? Potrebuješ vedieť, čo na 
to hovorí Boh."

Moje myšlienky nie sú Božie 
myšlienky. (Lebo moje myšlienky 
nie sú vašimi myšlienkami ani moje 
cesty nie sú vašimi cestami, hovorí 
Hospodin. Iz.55.8 )

Božie slovo vykoná všetko, na 
čo ho poslal Pán a my vyjdeme v 

pokoji a v radosti. Modlitbou 
narastieme ako jedľa.

Zjavenie, ktoré príde ako 
odpoveď na modlitbu, prinesie 
slávu Bohu. Našou úlohou je, aby 
tí, ktorým nesieme evanjelium, 
videli slávu Hospodinovu. Je 
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napísané, že  sláva Božia zaplní 
zem.

„Dobré meno je viacej hodno 
ako veľké bohatstvo, a priazeň nad 
striebro a zlato." (Pr.22.1)

Najprv potrebujeme dobré 
meno, my máme to najlepšie 
meno, meno Ježiša  potom bude i 
bohatstvo.

Výsledok modlitby 
je potom:  „Lebo s 
radosťou vyjdete a v 
pokoji doprevadení 
budete. Vrchy a brehy 
budú jasať pred vami, 
a všetky stromy poľa 
budú tlieskať rukami.
 Miesto chrast iny 
narastie jedľa, a miesto 
hlohu narastie myrtus, 
a bude to Hospodinovi 
na slávne meno, na 
večné znamenie, ktoré 
nebude vyhladené." ( 
Iz.55.12-13) 

I Anna, Samuelova 
mama postavila svoju 
modlitbu na Božie 
zasľúbenie.

„Pristupujme tedy 
so smelou dôverou ku 
trónu milosti, aby sme 
dostali milosrdenstvo a 
našli milosť na pomoc 
v pravý čas." (Žid.4.16)

Pomoc na veci 
získame cez modlitbu.

M o d l i t b o u  
pristupujeme k Trónu 
milosti. Na Tróne je 
pomoc, je tam Ten, 
ktorý má moc. Pri 
modlitbe prichádza 
Duch Svätý a pomáha 
n á m  p r i h o v á r a j ú c  s a  
nevysloviteľnými vzdychmi. Keď sa 
modlíš, si pri Tróne. Modlitba 
dostane punc majestátnosti, chuť 
večnosti. Pri modlitbe sa hýbe moc, 
pomoc. 

Prvá vec, ktorú potrebujeme je 
Duch Svätý. (Sk.1.8) Kto má úzke 

spoločenstvo s Duchom Svätým, z 
neho tečie radosť. Ježiš sa modlil 
za cirkev a prosil i za našu radosť. 
(Ján 17.20) Bez Ježiša nič 
nedokážeme. Ježiš dal učeníkom 
zasľúbenie Ducha Svätého. 
Povedal im najprv, že je u vás, 
pretože vtedy bol v Ňom, v Ježišovi 
a keď odídem, povedal, bude vo 

vás. A tak je v nás: pravda, sila, 
moc. A v tej moci sa treba modliť. 
Ježiš sa modlil aj celú noc. Svet ti 
povie, že strácaš čas, keď sa 
modlíš. Ak nemáš čas na modlitbu, 
tak každá tvoja činnosť stroskotá.

P o  m o d l i t b e  a p o š t o l o v  
(Sk.4.31) sa zatriasla zem. I my, ak 

chceme, aby sa veci zatriasli i my 
sa máme modliť. Duch Svätý i 
všetky dobré veci  prišli vždy po 
modlitbe, ktorá čakala, že Boh už 
vystiera svoju ruku. Za čokoľvek, 
čo potrebuješ sa treba modliť.

A tak, ako bolo v seminárnej 
prednáške povedané, ak sa 
začneme skutočne modliť v moci a 

začneme duchovne 
v i d i e ť ,  a k o  n á š  
nebeský Otecko už 
vystiera svoju ruku, 
aby pohol vecami, 
s i t u á c i a m i ,  
okolnosťami  v našom 
živote i v našom okolí, 
tak ešte len vtedy 
začne naoza js tná  
„activity  show" na 
Slovensku. Hallelujah! 
A ako ináč, oslavou 
nášho mocného Boha, 
Otca nebeského v 
svätom mene Ježiš 
sme ukončili tohoročný 
s e m i n á r .   
Prekvapenie, o ktorom 
nám v úvode rozprával 
brat Tomáš, malo 
c h a r a k t e r  o z a j  
gurmánsky, bol to 
spoločný, vynikajúci 
obed  grilované kura a 
z m r z l i n a .  P o  
vychutnaní lahodných 
pokrmov sme si ešte 
urobili menší výlet na 
Štrbské pleso a fyzicky 
možno trocha unavení, 
ale duchovne „nabití" 
nebeskými vitamínmi o 
modlitbe, sme  sa v 
p o d v e č e r n ý c h  

hodinách vrátili do Košíc. A už sme 
sa tešili na budúci rok, na novú 
konferenciu. Hallelujah!


